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BETREFT  beantwoording art. 41 vragen Hart voor Hilversum over plaatsing zendmast Vodafone 
 
Geachte raads- en commissieleden, 
 
 
Op 9 september 2022 heeft de fractie Hart voor Hilversum vragen (hieronder cursief) gesteld op basis 
van artikel 41 van het Regelement van Orde over de plaatsing van een zendmast (Vodafone) op het 
RWZI terrein in Anna’s Hoeve. 
 
1. De indruk die omwonenden krijgen uit de brief is dat alles al in kannen en kruiken is. Er is echter 

nog geen vergunning aangevraagd, bewoners vinden de inhoud van de brief misleidend. Vodafone 
zegt al vijf jaar te zoeken naar een geschikte locatie in deze buurt. Waarom weten omwonenden 
hier niet van? 
Vanwege ontwikkelingen op het Philipsterrein komt de daar aanwezige zendmast te vervallen. De 
eigenaar van deze locatie wil niet meewerken aan een nieuwe mast op deze locatie. Met deze 
informatie is Vodafone op zoek gegaan naar gebouwen en/of locaties in de omgeving of daar 
mogelijkheden bestonden om een nieuwe mast te realiseren. 
 
Alvorens in gesprek te gaan met omwonenden is door initiatiefnemer eerst gezocht naar een 
concrete, haalbare en uitvoerbare locatie voor een nieuwe mast t.b.v. plaatsing en het aangaan 
van een overeenkomst (gebruik grond). In die voorbereidende fase zijn door de gemeente tijdens 
ambtelijke overleggen mogelijke locaties aangedragen om te laten onderzoeken door 
initiatiefnemer op haalbaarheid, maar vanwege uiteenlopende redenen afgevallen. In het geval 
van concrete verzoeken vanuit initiatiefnemer (vooroverleg of aanvraag vergunning) is de 
gemeente bevoegd gezag om deze te beoordelen. De zoektocht heeft alles bij elkaar ongeveer 5 
jaar geduurd totdat de nu voorliggende locatie gevonden is. 

 
2. In de brief wordt aangegeven dat er overlegd is met de gemeente en dat de aangewezen plek 

voldoet aan de door de gemeente gestelde eisen. Waarom weet de gemeenteraad hier nog niet 
van? 



Er is na de informatieavond van 7 september 2022, een formele aanvraag ingediend voor een 
tijdelijke mast op 9 september 2022. Omdat de bestaande antennes op het gebouw aan de Anton 
Philipsweg al contractueel zijn opgezegd, wil Vodafone op korte termijn eerst een tijdelijke mast 
plaatsen, die uiteindelijk zal worden vervangen voor een definitieve nieuwe mast. De locatie voor 
beide masten is gelijk. Ingediende aanvragen worden gepubliceerd in de pagina ‘raadhuis aan huis’ 
in de Gooi en Eembode, inclusief toelichting over bijvoorbeeld het opvragen van bijbehorende 
stukken. 
 
In het bestemmingsplan is een binnenplanse afwijkingsmogelijkheid opgenomen voor een 
zendmast tot een hoogte van 55 meter. Op grond hiervan is het college bevoegd gezag voor het 
verlenen van een omgevingsvergunning voor de realisatie van een dergelijke mast. Het 
vergunningstraject ten aanzien van het plaatsen van deze mast is een daarmee 
collegebevoegdheid. Informatie hierover wordt via de gebruikelijke kanalen gepubliceerd. 

 
3. In de zendmast komt ruimte voor drie providers boven elkaar (Vodafone, KPN en T-Mobile), de 

mast wordt daardoor bijna 40 meter hoog. Hij is hoger dan als de mast ergens in de wijk voor de 
berg geplaatst zou worden, omdat hij nu over de berg moet kunnen zenden. Vindt u dit passend in 
het omgevingsbeeld van Anna’s Hoeve, de heide, de Wasmeren en ons illusielandschap? 
Er zijn vele locaties en gebouwen bekeken in de omgeving. Al die locaties zijn om verschillende 
redenen afgevallen. Uiteindelijk bleek de nu voorgestelde locatie als enige in de omgeving 
haalbaar en realiseerbaar te zijn. Gelet op het belang van voldoende bereikbaarheid voor 
hulpdiensten, het gebrek aan alternatieve locaties en daarmee het risico op 
bereikbaarheidsproblemen (wanneer de huidige masten uit zullen gaan en er geen definitieve 
vervanger is gevonden, zal er namelijk geen dekking zijn in dat gebied door alle operators die 
zenden in Nederland, waarmee de 112 bereikbaarheid in het gebied in gevaar komt) zijn er andere 
afwegingen om - in geval van een aanvraag - positief te besluiten. Omdat er zoals gezegd nog geen 
aanvraag is ingediend, is de definitieve beoordeling over de impact op de omgeving nog niet 
gemaakt. 

 
4. Vodafone is voornemens deze mast te plaatsen op het terrein van de RWZI, aan de achterkant van 

de berg, waardoor de mast zo hoog moet worden. Heeft u contact met de RWZI over dit 
voornemen? Of bent u vanuit de RWZI geïnformeerd? 
Zie antwoord op vraag 3. Er zijn geen geschikte alternatieve locaties in de omgeving. De aanvrager 
heeft zelf contact gehad met de RWZI over de plaatsing van de mast op hun terrein. Het college is 
niet betrokken geweest bij die gesprekken. 

 
5. Vodafone zegt jaren met de brandweer in gesprek te zijn geweest, om het dak van de 

brandweerkazerne te gebruiken. Dan kan de mast lager zijn. Kunt u ons vertellen waarom deze 
gesprekken niet vruchtbaar waren? 
De brandweer is door Vodafone meermaals benaderd voor ofwel een antenne opstelling op het 
dak van de kazerne of een mast op het terrein van de brandweer. Deze gesprekken hebben niet 
geleid tot een oplossing vanwege zorgen over interferentie met het P2000 signaal en ruimtegebrek 
op het terrein van de brandweer. 

 
6. Vodafone laat weten te moeten kiezen voor een dergelijke hoge mast, omdat er geen dakoppervlak 

beschikbaar is waarop een lagere mast of drie kleine masten geplaatst kunnen worden. Bent u dit 
eens met Vodafone? Zo ja, waarom? Zo nee, kunt u behulpzaam zijn bij het vinden van geschikt 
dakoppervlak? 
Zoals bij het antwoord op vraag 3 te lezen is, zijn er geen geschikte locaties gevonden in de 
omgeving. Vodafone heeft met veel partijen (o.a. brandweer, moskee, zwembad) gesproken om te 
zoeken naar mogelijkheden op bestaande daken, maar telkens bleken er obstakels te zijn. In het 
antennebeleid is 1 van de uitgangspunten om sitesharing toe te passen (oftewel, meerdere 



providers in 1 mast). Bij gebrek aan geschikte daken, wat hier het geval is, is een hogere mast dan 
de oplossing, zodat de verschillende providers ‘onder elkaar’ komen te hangen. 

 
7. Op dit moment staat de zendmast op het oude Philipsgebouw aan de A. Fokkerweg. Bij afbreken 

van die gebouwen verdwijnt de mast. De eigenaar heeft het samenwerkingscontract opgezegd. 
Bent u hiervan op de hoogte? Kan een nieuwe mast geïntegreerd worden in het te ontwikkelen plan 
van de Philipshof? 
Zie antwoord vraag 1. Het beëindigen van het contract is aanleiding geweest voor de zoektocht 
naar een nieuwe locatie. Er zijn wel gesprekken geweest met de projectontwikkelaar, maar er 
waren diverse obstakels. Bijvoorbeeld: de appartementengebouwen die in het plan komen zijn 
radio technisch te laag om op plaats te nemen en er is geen ruimte binnen het plan om een 
mastlocatie aan te duiden. 

 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
  

mr. C.P. Torres Barrera dr. ir. G.M. van den Top 
 


